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Quatre anys per la cohesió social 
i els serveis públics per a tothom
El trasbals de la covid va tenir una resposta compromesa i solidària
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L’Ajuntament de Súria tanca aquest 
2023 un mandat municipal que ha 
estat marcat per l’impacte de la co-
vid i per les dificultats derivades 
del fet de governar en minoria en 
aquests darrers dos anys. Malgrat 
això, s’han pogut portar a terme 
nombroses actuacions de millora en 
l’espai urbà, els equipaments i els 
serveis públics sense augmentar la 
pressió fiscal, i reforçant l’estabilitat 
pressupostària i la solidesa econò-
mica de la institució.
La situació de bloqueig polític que 
s’ha viscut durant bona part del 
mandat ha impedit tirar endavant 
dos grans projectes: el SAIAR de 
la gent gran i l’edifici de la Biblio-
teca Pública i Centre Cultural. Tot 
i les nombroses gestions realitza-
des pel govern municipal per tal de 
poder-los fer realitat en els propers 
anys, i amb importants subvencions 
atorgades o compromeses, no ha es-
tat possible aconseguir el suport ne-
cessari per avançar en el seu desen-
volupament, amb el risc de perdre 
aquestes subvencions i endarrerir, 
encara més, dos equipaments ne-
cessaris per a la vila.
La covid va representar un trasbals 
total en tots els àmbits de la vida 
quotidiana. Evidentment, l’activitat 
de l’Ajuntament també es va veure 

completament afectada i va ser ne-
cessari adaptar-se a les necessitats 
derivades d’una situació sanitària 
excepcional i sense precedents. 
L’acció municipal es va haver de 
reorientar en un entorn de màxi-
ma incertesa per tal d’assegurar el 
funcionament dels serveis públics 
essencials, coordinar iniciatives de 
suport, ajudar els sectors econòmics 
més afectats, intentar mantenir l’ac-
tivitat social amb les limitacions 
sanitàries d’obligat compliment,  i 
vetllar per l’atenció a les persones 
més vulnerables.
La pandèmia ens va posar a prova 
com a societat, i després del confi-
nament va ser necessari gestionar 
la progressiva tornada a la norma-
litat en un procés que va ser llarg i 

que també va plantejar nombroses 
dificultats. Ens ha quedat, però, la 
imatge d’una societat que en els mo-
ments difícils és capaç de reaccionar 
amb solidaritat i de comprometre’s 
per mantenir la cohesió social i no 
deixar ningú enrere.

Activitat intensa. Malgrat la si-
tuació de bloqueig polític i les di-
ficultats per al desenvolupament 
dels grans projectes, el govern mu-
nicipal ha desplegat una activitat 
intensa en totes les seves àrees. Una 
de les prioritats ha estat que les mi-
llores posades en marxa beneficiïn 
tothom, i especialment aquells sec-
tors o col·lectius que requereixen 
més suport o més necessitat de mi-
llora de serveis, garantint la cohesió 

LA COVID VA CONDICIONAR TOTA L’ACCIÓ MUNICIPAL I VA MOSTRAR UNA SOCIETAT SOLIDÀRIA
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El govern municipal 
ha portat a terme 
nombroses actuacions 
pensades per al conjunt 
de la vila, tot i el fort 
impacte de la covid i les 
dificultats derivades 
del bloqueig polític

L’Ajuntament tanca un mandat dedicat a la 
millora dels serveis i a enfortir la cohesió social

El parc infantil de la plaça de Sant Joan és un dels que ha estat renovat
A sota, imatge de la nova rotonda i homenatge a les cosidores de mascaretes.
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Aquest butlletí és l’últim de l’actual legislatura, i 
pretén recollir algunes de les principals polítiques 
i accions dutes a terme des del govern municipal.  
Malgrat la pandèmia, la situació econòmica com-
plicada i la crisi inflacionària, hem treballat de va-
lent per millorar Súria des d’una vessant social i 
de millora de l’interès públic. 
Com sabeu, la confrontació política a l’entorn del 
projecte de la Biblioteca i el SAIAR-Centre de Dia 
ha marcat aquesta legislatura. Tot i els esforços 
d’entesa i consens, no ha estat possible arribar a 
un acord que permetés engegar les obres de ma-
nera immediata, i ens veurem immersos en una 

situació complicada els propers mesos per tal de 
no perdre les subvencions ja concedides per a 
ambdós projectes.
Us agraeixo la confiança que els veïns i veïnes 
em dipositeu i m’heu dipositat al llarg d’aquest 
temps. El balanç de millores d’aquests anys també 
és el vostre: Súria és un municipi preciós i com-
plex, i sense el suport i l’esforç col·lectiu de totes 
les persones, no podríem gaudir-ne com ho fem.
Moltes gràcies per tot, i espero que gaudiu 
d’aquestes Caramelles!

ALBERT COBERÓ I AYMERICH
Alcalde de Súria

Balanç dels esforços col·lectius

EDITORIAL

Projecte de parc 
solar per cobrir les 
necessitats de tot 
l’enllumenat públic 
i dels equipaments
L’Ajuntament ha pogut con-
cretar en les darreres setmanes 
un projecte que convertirà Sú-
ria en un municipi pioner en 
energies renovables. Es trac-
ta de la instal·lació d’un parc 
d’energia solar impulsat per 
l’Ajuntament en una part de 
l’actual dipòsit salí d’ICL, i que 
serà cedida gratuïtament per 
l’empresa minera. L’energia 
generada cobrirà les necessi-
tats de tot l’enllumenat públic 
i dels equipaments municipals. 
L’Ajuntament estalviarà més 
de 300.000 euros anuals, incre-
mentant la capacitat de finança-
ment i inversió. En l’actual 
mandat, el govern municipal 
ha promogut les energies re-
novables amb bonificacions fis-
cals i noves instal·lacions solars 
en els equipaments públics.

social i buscant complicitats amb 
altres agents de la vila.
La gratuïtat de la Guagua, el bus 
urbà de Súria, i les gestions per de-
finir les transformacions de l’entra-
da sud, previstes en el Pla Director 
Urbanístic (PDU) de la Mineria,  
han estat alguns resultats destacats 
d’aquesta línia de col·laboració, en 
tots dos casos amb l’empresa ICL. 
També cal destacar la creació d’un 
parc públic d’habitatges munici-
pals per primera vegada a Súria, 
amb l’objectiu d’afavorir l’accés de 
persones o famílies vulnerables a 
aquesta necessitat bàsica.
El volum d’inversions ha estat im-
portant al llarg del mandat, amb un 
esforç destacat en els barris que pre-
sentaven un dèficit de serveis més 
important. Aquestes actuacions han 
estat planificades amb la participa-
ció de les associacions de veïns, do-
nant el màxim protagonisme a les 
persones en les millores realitzades.
La renovació dels parcs infantils 
i dels polígons industrials han 
estat altres iniciatives rellevants 
d’aquests darrers anys, juntament 
amb les intervencions de millora i 

reparació de la via pública per re-
vertir la tendència de deteriorament 
dels anys anteriors. La voluntat ha 
estat que aquestes actuacions reper-
cuteixin clarament en el benestar 
de tothom, la qualitat dels serveis i 
l’atractivitat de la vila.
El govern municipal ha treballat 
per reforçar les activitats culturals 
i les festes, enteses com a elements 
d’identitat i cohesió col·lectiva. S’ha 
ampliat la col·laboració amb les en-
titats de la vila, donant tot el suport 
possible per a la seva represa des-
prés del parèntesi de la pandèmia. 
També s’ha incrementat el nombre 
d’activitats adreçades als infants, 
als joves i a les famílies.
En l’àmbit de la participació, han 
estat reactivats els Consells Munici-
pals dels Infants, de la Gent Gran i 
de Medi Ambient, a més d’augmen-
tar la partida destinada als pres-
supostos participatius i de posar 
les bases del Consell Municipal de 
l’Esport. Les accions per la igualtat, 
la no discriminació, el rebuig de la 
violència masclista i el suport a les 
víctimes han estat altres eixos im-
portants de l’activitat municipal.
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ALCALDIA

Acords per a la gratuïtat de laaa 
Guagua i la millora de l’accés sud
La Guagua, el bus urbà de la vila, es va convertir l’any 
2021 en un servei gratuït per a les persones usuàries 
gràcies a un acord entre l’Ajuntament i l’empresa ICL. 
Amb aquesta entesa es va garantir la continuïtat de 
la Guagua i es va aplicar un canvi de recorreguts i 
horaris, ampliant el servei als dissabtes i adaptant-se 
als períodes d’entrada i sortida dels centres escolars. 
L’àrea d’Alcaldia ha gestionat directament aquests i 
altres acords amb ICL, dins de les seves competències 
de relacions institucionals. També es van aconseguir 
importants actuacions de millora en les obres comple-
mentàries del PDU de la mineria en l’entrada sud de la 
vila, en fase de realització per l’empresa minera.

Una de les actuacions més destacades de l’actual man-
dat municipal ha estat la millora i renovació general 
dels parcs infantils al centre urbà i als barris de la vila 
amb jocs més moderns i interactius. Els nous aparells 
intenten donar resposta a les necessitats lúdiques dels 
infants en les diferents etapes del seu creixement, 
d’acord amb les disponibilitats d’espai de cada ubi-
cació. També s’han portat a terme intervencions de 
millora de l’entorn o de renovació del ferm amb mate-
rials tous. Les obres de millora dels parcs infantils han 
comptat amb la implicació de les respectives associa-
cions de veïns a través dels pressupostos participatius 
de l’Ajuntament.

Millora dels parcs infantils del 
centre i dels barris de la vila

Una Súria amb més i millors 
serveis públics. Aquesta ha es-
tat la finalitat amb la qual s’ha 
treballat intensament durant 
aquesta legislatura des de l’àrea 
d’Alcaldia. Gràcies a l’esforç i el 
treball col·lectiu s’ha pogut sig-
nar un conveni amb ICL, inima-
ginable fa quatre anys, i que ha 
convertit Súria en un municipi 
pioner entre els de la seva di-
mensió a Catalunya per tenir un 
transport públic urbà, gratuït i 
disponible per a tothom, que ga-
ranteix la cohesió social i facilita 
el dia a dia de totes les persones. 
El nou Centre Cultural–Bibliote-
ca està a punt per poder ser una 
realitat la propera legislatura, 
amb un equipament modern i un 
projecte avalat per la Diputació 
de Barcelona i la Generalitat de 
Catalunya. I per a la nostra gent 
gran, hem treballat en el projecte 
del SAIAR-Centre de Dia, pres-
supostat per a aquest any, i que 
esperem que pugui ser una reali-
tat properament.

ALBERT COBERÓ I AYMERICH
Alcalde de Súria

L’àrea d’Alcaldia ha 
treballat intensament 
per impulsar dos pro-
jectes cabdals per a la 
vila: la nova Bibliote-
ca Pública i el Servei 
d’Atenció Integral en 
l’Àmbit Rural (SA-
IAR) per a persones 
grans. Tot i les dificul-
tats, en l’actual man-
dat s’han fet passos 
importants per fer 
possible la seva cons-
trucció.
L’any 2022 es va es-
collir l’avantprojecte de nova Bibli-
oteca Pública i Centre Cultural en 
el solar del Califòrnia, un projecte 
avalat pel Col·legi d’Arquitectes de 
Catalunya, la Diputació de Barcelo-
na, el departament de Cultura de la 
Generalitat i tècnics municipals.
Com a resultat de les gestions rea-
litzades des de l’Ajuntament, el de-
partament de Cultura de la Gene-
ralitat ha atorgat una subvenció de 
més d’un milió d’euros per a la nova 
Biblioteca Pública i Centre Cultural 
al solar del Califòrnia, condiciona-

da al compromís que la seva cons-
trucció s’hagi completat el setembre 
de 2025. Es tracta de la subvenció 
més alta atorgada mai per un únic 
projecte a Súria. 
El projecte del SAIAR es troba en 
una fase més avançada i també 
compta amb importants subvenci-
ons compromeses i condicionades 
al seu desenvolupament. En els dar-
rers mesos, l’equip de govern ha ad-
vertit que aquests importants ajuts 
es perdran si l’oposició municipal 
atura la seva tramitació.

La nova Biblioteca Pública i el SAIAR, 
dos projectes necessaris per a Súria

Projectes de la Biblioteca Pública (dalt) i del SAIAR
Les subvencions es perdran si la tramitació s’atura.

EN PRIMERA PERSONA
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BENESTAR SOCIAL, IGUALTAT I SOLIDARITAT

Noves activitats adreçades a les 
famílies, infants i persones grans
Al llarg de l’actual mandat municipal ha augmentat 
el nombre d’activitats adreçades a les persones grans 
i els infants, posant l’èmfasi en la integració i en la 
millora del benestar físic i emocional. S’ha incremen-
tat el nombre de persones participants en el progra-
ma d’exercicis ‘Anem a moure’ns’ per a la gent gran. 
També s’han fet noves edicions de la Setmana de la 
Gent Gran. Com a novetats, han estat creats els Tallers 
Gratuïts per a Adults, centrats en la creativitat i l’esti-
mulació cognitiva, i el Casal de Nadal per afavorir la 
conciliació familiar en les dates nadalenques. El Cen-
tre Obert El Brot també ha fet noves activitats comple-
mentàries adreçades a les famílies.

Els Consells Municipals dels Infants i de la Gent Gran 
són dos organismes bàsics de participació, adscrits a 
l’àrea de Benestar Social. La seva activitat es va veure 
afectada per l’impacte de la pandèmia. Amb la pro-
gressiva represa de la normalitat, els dos Consells 
han estat reactivats. En el cas del Consell Municipal 
dels Infants, una de les principals novetats ha estat 
la insta·lació de bústies de suggeriments a les escoles 
per recollir les idees de l’alumnat sobre la millora de 
la vila. Per la seva banda, el Consell Municipal de la 
Gent Gran ha renovat la seva composició, integrant 
noves persones i incentivant la seva participació en 
inciatives d’interès per a les persones grans.

Reactivació dels Consells 
dels Infants i de la Gent Gran

La prioritat de l’àrea de Benes-
tar Social ha estat el treball per 
l’atenció, la seguretat i la salut de 
totes les persones, especialment les 
més vulnerables. Aquest ha estat 
un treball d’equip, que ha comptat 
amb la col·laboració de diferents 
professionals i altres persones del 
municipi. El nostre objectiu ha 
estat proporcionar totes les eines 
possibles per mantenir un bon 
estat de benestar i salut, posant 
l’èmfasi en la prevenció i la pro-
tecció. Hem apostat per les activi-
tats físiques i psicològiques per a 
les persones grans, com els Tallers 
Gratuïts per a Adults i les sessions 
d’exercicis ‘Anem a moure’ns’ per 
a la gent gran. També hem treballat 
per als joves, amb diverses activi-
tats preventives i formatives. Les 
àrees d’Igualtat i Solidaritat han 
impulsat accions de sensibilització 
i informació sobre la igualtat de 
drets, el lleure no sexista i la llui-
ta contra la violència masclista en 
totes les seves expressions. Donem 
les gràcies a totes les persones que 
han fet possible aquest treball, i a 
les que ens han acompanyat en to-
tes les activitats realitzades. 

OLGA TENA I MARTÍN
 Regidora de Benestar 

Social i Solidaritat 

L’àrea de Benestar 
Social té l’objectiu de 
reforçar la cohesió so-
cial, incidint especial-
ment sobre la situació 
de persones o unitats 
familiars que reque-
reixin suport per tal 
de no quedar enrere.
El trasbals de la co-
vid va obligar a fer 
un esforç especial per 
atendre les situacions 
d’emergència genera-
des per la pandèmia 
i coordinar l’extraor-
dinari esclat de solidaritat generat. 
En altres àmbits d’actuació, han 
estat augmentades les partides 
d’emergència i el banc d’ajuts tèc-
nics d’atenció domiciliària. També 
s’ha donat continuïtat als ajuts per 
a arranjaments de llars de persones 
vulnerables i altres prestacions.
L’àrea de Benestar Social ha parti-
cipat activament en la creació, per 
primera vegada a Súria, d’un parc 
d’habitatges públics municipals per 
tal d’atendre situacions de necessi-
tat i emergència social.

L’àrea d’Igualtat ha impulsat un 
protocol local per donar resposta 
a situacions de violència masclista, 
amb la participació d’altres serveis 
municipals i supramunicipals. Al 
llarg d’aquest mandat s’han portat a 
terme altres iniciatives de sensibilit-
zació i informació, com la integració 
en la Xarxa de Punts Lila de la Di-
putació amb comerços adherits, la 
creació del Racó de la Igualtat i de 
noves activitats que han tingut una 
gran resposta social, com la Cami-
nada de la Dona.

Més recursos per reforçar la cohesió 
i donar resposta a l’emergència social 

Activitat dels infants del Centre Obert El Brot
La dotació dels serveis d’atenció social ha estat reforçada.

EN PRIMERA PERSONA
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CULTURA

Obres per millorar la connexió 
del Castell i l’Església del Roser
A final de l’any 2022 van acabar les obres de consoli-
dació i adequació de les façanes de ponent i migjorn 
del Castell de Súria, millorant la seguretat i fent valdre 
més l’espai del Clos del Castell, entre aquest recinte 
i l’Església del Roser. Aquesta restauració remarca el 
sistema constructiu de la fortificació. Les obres també 
han obert un pas cap al sobreabsis de l’Església, guan-
yant un nou espai visitable que en un futur permetrà 
la connectivitat cap al temple històric de Súria a través 
del campanar. Els treballs han permès estudiar i docu-
mentar els paraments dels sectors dels edificis on s’ha 
intervingut. El projecte ha comptat amb el suport de la 
Diputació de Barcelona i de la Generalitat.

Al llarg de l’actual mandat municipal ha anat avançant 
el projecte del Museu de la Mineria, que començarà a 
ser una realitat al llarg d’aquest any 2023. L’objectiu 
del Museu és posar de manifest la importància del 
sector a Súria, a partir d’un model museístic molt in-
tegrat en el territori. El desenvolupament del projecte 
compta amb la participació de diferents persones de la 
vila amb una vinculació especial amb l’activitat mine-
ra. Altres iniciatives de recuperació de la memòria his-
tòrica han estat relacionades amb l’antic cable miner i 
amb la revolta de 1932. Aquest esdeveniment històric 
va ser recordat amb una àmplia exposició que també 
s’ha pogut veure en altres indrets.

El Museu de la Mineria, un 
projecte integrat en el territori

El principal objectiu ha estat 
incrementar les activitats cultu-
rals, per tal d’arribar al màxim 
de persones. És amb aquesta 
finalitat que s’ha programat el 
Festival Espurnes Barroques i 
també les Jornades Internacio-
nals Folklòriques, i s’ha aug-
mentat la presència d’actes cul-
turals en les diferents Festes. 
A més, s’han potenciat les pre-
sentacions de llibres de Sant 
Jordi i s’ha impulsat o donat 
suport a l’edició de diverses 
publicacions. S’ha continuat 
avançant amb les Excavacions 
Arqueològiques i s’ha treballat 
per la conservació del nostre 
patrimoni. S’han creat tres no-
ves zones museístiques (el ves-
tíbul del Pavelló, la Ferreria i el 
Museu de la Mineria). 
Agraeixo l’esforç i la implica-
ció de les entitats culturals, a 
les que s’ha donat tot el suport 
possible, tant econòmica com 
organitzativament. 
ALBA SANTAMARIA I FIGULS

Regidora de Cultura

La dinamització cul-
tural, el suport als ar-
tistes i autors locals, i 
la preservació, recu-
peració i difusió del 
patrimoni surienc són 
tres eixos destacats 
de l’activitat de l’àrea 
municipal de Cultu-
ra. Al llarg de l’actual 
mandat han estat de-
senvolupades nom-
broses iniciatives, 
moltes de les quals 
han comptat amb la 
col·laboració d’enti-
tats i persones de la vila. 
La Biblioteca Pública ha mantingut 
una activitat constant d’organit-
zació d’actes de dinamització cul-
tural per a infants i adults. També 
és destacable l’increment dels fons 
de l’Arxiu Municipal, gràcies a les 
gestions per formalitzar importants 
donacions, i la continuïtat de la 
Campanya d’Excavacions Arqueo-
lògiques a les Guixeres.
L’àrea de Cultura ha impulsat un 
programa commemoratiu sobre el 
poeta Salvador Perarnau, recupe-

rant aspectes poc coneguts de la 
seva obra i promovent nous canals 
de difusió de la seva figura, pensant 
en les noves generacions.
Al costat d’aquestes accions de pro-
moció de la cultura de la vila,  Súria 
ha estat escenari d’altres esdeve-
niments destacats com el Festival 
Espurnes Barroques o el recent con-
cert de la Polifònica de Puig-reig i 
Camerata Bacasis, a més de donar 
suport a l’organització d’iniciatives 
surienques com el festival d’espec-
tacles Art en Cicle.

Suport a la cultura local i organització 
d’espectacles d’alt nivell artístic

Presentació del primer volum de la història de Súria
El suport a la cultura i a les entitats, un objectiu bàsic.

EN PRIMERA PERSONA
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MEDI AMBIENT

Programa d’Educació Ambiental 
i altres accions de sensibilització
El Ple Municipal va aprovar l’any 2022 el Programa 
d’Educació Ambiental de Súria, que planteja més 
d’una trentena d’accions i va comptar en la seva elabo-
ració amb un procés participatiu a través del web mu-
nicipal. L’Ajuntament també ha impulsat la celebració 
a Súria de la Setmana Europea de la Prevenció de Re-
sidus i altres accions de sensibilització, amb el suport 
d’entitats i centres d’ensenyament.  Una  d’aquestes 
accions és el premiat programa ‘Climàtics’, que s’emet 
a través de l’emissora municipal Ràdio Súria. Durant 
aquest mandat també ha estat renovada la imatge del 
calendari de la Closcaneta, dedicat a promoure temes 
de sensibilització mediambental.

Un dels objectius destacats de l’actual mandat en 
l’àmbit mediambiental ha estat la reactivació del Con-
sell Municipal de Medi Ambient com a òrgan de parti-
cipació, consulta i consens social. Després de l’aturada 
general que va representar la pandèmia, el Consell va 
reprendre la seva activitat amb la presència d’entitats 
i persones interessades en la protecció de l’entorn. El 
Consell Municipal ha supervisat les actuacions pro-
posades per l’àrea de Medi Ambient, aportant idees i 
suggeriments que han servit per enriquir les iniciati-
ves previstes en temes relacionats amb l’aigua, el medi 
natural, l’energia, els residus, la via pública i el pro-
grama Escoles Verdes.

Reactivació del Consell de Medi 
Ambient, després de l’aturada

El canvi climàtic és una rea-
litat i cada cop més ens està 
influint en el nostre dia a dia. 
A nivell municipal en som 
conscients, i aquest regidor, 
com el que més. La nostra 
preocupació i dedicació ha 
estat que l’enllumenat i els 
edificis i equipaments mu-
nicipals (ja siguin esportius, 
d’ensenyament, administra-
tius...) siguin energèticament 
el màxim d’eficients possibles; 
fomentar el vehicle elèctric, 
augmentant carregadors, la 
utilització del transport públic 
i conscienciar per fer un ús 
responsable de l’aigua. A tot 
això, la regidoria és responsa-
ble també del control de l’aire, 
la gestió dels animals, neteja 
viaria, recollida de residus... I 
per sobre de tot, treballem per 
oferir el millor servei al poble. 
Treballem i seguirem treba-
llant per frenar el canvi cli-
màtic; i entre tots, ajudar a 
fer-lo reversible.

MIQUEL SOLIVA I PALÀ
Regidor de Medi Ambient

L’activitat de l’àrea de 
Medi Ambient ha es-
tat centrada en la mi-
llora de l’eficiència del 
servei de neteja viària, 
la modernització de 
les àrees de recollida 
selectiva, l’organitza-
ció d’activitats de sen-
sibilització i la dina-
mització del Consell 
Municipal de Medi 
Ambient com a òrgan 
participatiu i obert a 
totes les entitats i per-
sones interessades.
L’any 2020 es va signar a través de 
la Mancomunitat Intermunicipal 
del Cardener un nou contracte del 
servei de recollida de residus i ne-
teja viària per tal de resoldre les 
mancances detectades en l’aplicació 
de l’anterior. A més de millorar el 
nivell general de neteja viària, ince-
mentar la freqüència del buidatge 
de contenidors i agilitzar la resposta 
del servei després de la celebració 
d’actes festius, el desenvolupament 
del nou contracte ha impulsat la re-
novació d’àrees  de recollida selecti-

va i la introducció de nous equipa-
ments com les minideixalleries. 
També s’han fet gestions que van 
donar lloc a la recent neteja del tram 
urbà del riu Cardener, i finalment 
van ser clausurades les dues àrees 
de contenidors soterrats que hi ha-
via al centre urbà.
D’altra banda, el Ple Municipal ha 
aprovat durant aquest mandat l’ini-
ci dels tràmits per tal d’implemen-
tar a Súria un nou model de con-
tenidors intel·ligents de recollida 
selectiva.

Un servei de neteja més eficient i noves 
accions de sensibilització i participació

Estand d’informació sobre l’estalvi d’energia
La preservació del medi ha de comprometre tothom.
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ESPORTS I JOVENTUT

El Casal de Joves incrementa els 
seus serveis i l’horari d’obertura
El Casal de Joves ha incrementat els seus serveis i 
l’horari d’obertura, impulsant activitats de sensibilit-
zació en àmbits com la igualtat de gèneres, l’educació 
sexual i el lleure no sexista. També ha reforçat l’activitat 
dinamitzadora, gràcies al recurs de persones del vo-
luntariat europeu. Com la resta de serveis municipals, 
el Casal de Joves es va veure afectat per l’aturada ge-
neral provocada per la covid. A mesura que s’ha anat 
recuperant la normalitat, l’àrea de Joventut ha reacti-
vat les activitats que ja es feien abans de la pandèmia, 
com els KEN de la Festa Major, i també n’ha impul-
sat de noves com la Festa de la Tardor Jove, a més de 
col·laborar en iniciatives d’altres àrees municipals.

El Pla Local de Joventut va ser aprovat el passat desem-
bre en una sessió del Ple Municipal. Aquest Pla dona 
continuïtat a l’anterior, però incorporant les necessi-
tats detectades en aquests darrers anys a partir de les 
noves dades recollides i de l’experiència de gestió en 
el temps de pandèmia. L’objectiu del nou Pla Local de 
Joventut és definir les línies d’actuació estratègiques 
de l’Ajuntament en el desenvolupament de polítiques 
de joventut com a eina de transparència i rigor me-
todològic. El document també serà una carta de pre-
sentació davant les administracions supramunicipals 
per a la recerca de noves subvencions i recursos sobre 
activitats adreçades al col·lectiu juvenil de la vila.

El nou Pla Local de Joventut, 
una eina de línies estratègiques

Vam començar la legislatura amb 
molta força i ganes de potenciar 
l’esport base i la participació del jo-
vent de la nostra vila, però aquesta 
voluntat es va veure limitada per 
la pandèmia. De seguida vam veu-
re que era necessari empoderar i 
donar suport a totes les persones i 
entitats afectades, mantenint actiu 
el jovent a través d’activitats a les 
xarxes socials. Amb la recuperació 
progressiva de la normalitat, vam 
vetllar pel correcte funcionament 
de les instal·lacions municipals es-
portives i de joventut, adaptant-les 
a les normatives anti-covid. Va ser 
llavors quan vam creure que calia 
actuar encara amb més força, oferint 
un contacte continu a les entitats 
esportives, fent un manteniment 
adient de totes les instal·lacions 
i oferint als joves més activitats i 
espais d’oci, com la primera Festa 
de la Tardor Jove, que va ser tot un 
èxit i va ser molt ben acollida. Vull 
agrair la col·laboració de totes les 
entitats esportives i de joventut pel 
seu esforç en mantenir viu el teixit 
associatiu de la vila. Gràcies també 
als tècnics municipals que han par-
ticipat en l’organització, la gestió i 
el suport de totes les activitats.

MONTSERRAT ALBACETE 
I BURGUEÑO

Regidora d’Esports 
i Joventut

L’àrea d’Esports ha fet 
accions per promoure 
l’activitat física en to-
tes les edats, donar 
suport a les entitats 
esportives i vetllar 
pel correcte funciona-
ment d’instal·lacions 
i equipaments. En 
aquest mandat, a més, 
s’ha fet un important 
pas endavant per di-
namitzar el món es-
portiu de la vila, amb 
la creació del Consell 
Municipal de l’Esport.
Una altra línia d’actuació impor-
tant ha estat la millora de la dotació 
de les instal·lacions esportives de 
la vila, com les pistes de pàdel del 
Parc Municipal Macary i Viader o la 
Piscina Municipal per tal de fer-la 
més accessible a tothom. També han 
estat reforçats els sistemes de gestió 
dels equipaments esportius, en con-
tacte directe amb les entitats que les 
utilitzen habitualment. D’altra ban-
da, s’ha donat suport a la continuï-
tat d’entitats surienques i serveis es-
portius i de salut, com per exemple 

la piscina coberta del Pou4.
L’àrea d’Esports ha participat en 
l’organització d’activitats vincula-
des a les àrees d’Igualtat i de Sani-
tat, com l’Escola de Salut o el Dia 
Internacional de la Dona, entre 
d’altres. També s’ha donat suport 
als actes esportius i institucionals 
destacats de les entitats i al reco-
neixement d’esportistes suriencs. El 
proper agost, Súria acollirà per pri-
mer cop la sortida d’una etapa de la 
Vuelta Ciclista a Espanya, un esde-
veniment esportiu de primer nivell.

Creació del Consell Municipal de l’Esport 
i suport a les entitats esportives de Súria

El Cros Escolar atreu centenar de participants
L’esport és un factor d’integració i foment de la salut.
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URBANISME

Modernització i millora de serveis 
dels polígons industrials de Súria
El pla de millora dels polígons La Pobla Nord, Abadal 
i Joncarets ha estat una de les actuacions destacades 
de l’actual mandat per a la modernització d’aquestes 
àrees clau de competitivitat empresarial. Les obres 
van permetre una renovació general de les xarxes de 
serveis i enllumenat dels polígons, així com també 
noves zones d’estacionament, millores de senyalitza-
ció i accessibilitat, i el reforçament dels sistemes de 
seguretat, entre d’altres. Una altra obra destacada ha 
estat la urbanització del carrer Industrial, al barri de 
Joncarets. Posteriorment, a finals de l’any 2022, l’Estat 
va atorgar una subvenció de 500.000 euros per poder 
seguir millorant els polígons suriencs a partir d’ara.

Durant aquest mandat s’han reprès els treballs 
d’elaboració del Pla d’Ordenació Urbanística Munici-
pal (POUM), document bàsic d’ordenació integral del 
territori. Al marge dels treballs pròpiament tècnics, 
s’han portat a terme diferents iniciatives de comunica-
ció i participació ciutadana, com sessions informatives 
i la publicació d’un tríptic. El Ple Municipal va apro-
var el passat juliol l’avanç del POUM. Posteriorment, 
el mes de novembre es va constituir a la Casa de la Vila 
la comissió de seguiment dels treballs d’elaboració del 
POUM, amb la participació de responsables munici-
pals, membres de la corporació, tècnics i representants 
d’entitats i sectors econòmics i socials.  

El POUM, un document bàsic    
per a l’ordenació i la planificació 

El principal objectiu d’inici 
d’aquest mandat era la millo-
ra de Súria. Ha estat una legis-
latura en què s’han fet moltes 
obres; els serveis tècnics de l’àrea 
d’Urbanisme han treballat en di-
ferents projectes d’urbanització, 
millora dels espais públics i equi-
paments, i sempre informant, 
amb la participació i el consens 
de les entitats veïnals. Molts pro-
jectes ja s’han materialitzat i són 
visibles. D’altres estan en fase de 
preparació i redacció per poder-
los tenir en cartera, demanar 
subvencions i encarar la pròxima 
legislatura.
Amb l’aprovació de l’avanç del 
Pla d’Ordenació Urbanística 
(POUM) per part del Ple Muni-
cipal, hem començat a marcar les 
línies fonamentals, estratègiques 
i d’ordenació de Súria per als 
propers anys, amb un planeja-
ment modern i actualitzat. 
Vull agrair a tot el personal la 
seva implicació, treball i profes-
sionalitat.

MIQUEL ÀNGEL MONTAÑÁ 
I MERINO

Regidor d’Urbanisme, Suport a 
Projectes Estratègics Municipals 

i Suport a l’Alcaldia

L’àrea d’Urbanisme 
ha impulsat i parti-
cipat en nombroses 
actuacions per a la 
millora dels equipa-
ments i els espais ur-
bans, amb l’objectiu 
d’afavorir els projec-
tes d’interès social, re-
forçant la qualitat de 
vida i el protagonis-
me de les persones. 
Al costat de les realit-
zacions centrades en 
aspectes concrets de 
la realitat quotidiana, 
també s’ha fet un esforç especial en 
sectors de la vila que requerien un 
impuls urgent, sense menystenir les 
necessitats d’altres barris.
És el cas de les obres del barri de 
Santa Maria, que es van desenvolu-
par al llarg de l’avinguda Santa Bàr-
bara i d’un tram del carrer Doctor 
Fleming. Els treballs van permetre 
millorar l’accessibilitat, l’estat del 
ferm i la senyalització general del 
sector. També van fer possible la re-
novacio dels serveis d’aigua potable 
i la xarxa de clavegueram.

Una altra actuació important de 
l’actual mandat s’ha desenvolupat 
al barri de Sant Jaume, amb l’aca-
bament de l’estructura d’eixampla-
ment del carrer Sant Sebastià, les 
dues primeres fases d’urbanitzacio 
en aquest mateix carrer i el final de 
les obres del nou centre social.
A començaments del mandat es va 
fer una renovació general de les ba-
ranes de la plaça del Grup Sant Se-
bastià, al barri de Salipota, a més de 
millorar les deficiències existents en 
la pavimentació d’aquest espai.

Obres per millorar equipaments i espais, 
donant el protagonisme a les persones

Actuacions realitzades a diferents barris de la vila
Imatges de Salipota, Santa Maria, Joncarets i Sant Jaume.
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VIA PÚBLICA

La renovació de l’enllumenat 
redueix el consum i la despesa
Durant l’any 2021 es va portar a terme la renovació 
de la gran majoria de punts d’enllumenat públic de la 
vila, amb la instal·lació de llums LED de baix consum. 
Es tracta d’una iniciativa rellevant per la importància 
d’aquest servei públic, l’impacte sobre la despesa mu-
nicipal i la necessitat d’avançar cap a formes de con-
sum més eficient. Gràcies a aquesta modernització, el 
consum mitjà mensual es va reduir de prop del 70% 
entre els anys 2020-22. En aquest mateix període, la 
despesa generada per l’enllumenat públic va caure de 
prop del 60%. La renovació de l’enllumenat públic va 
comptar amb el suport de diferents àrees municipals i 
altres institucions. 

Súria ha guanyat places d’aparcament gràcies al pàr-
quing de Cal Reguant, que es va posar en funcio-
nament l’any 2021 a l’entrada sud del centre urbà, 
després d’un conveni de cessió temporal amb la pro-
pietat de l’espai. Aquest pàrquing ofereix 29 places 
d’estacionament, que s’afegeixen a les altres zones de 
pàrquing existents. El conveni també va fer possible 
la instal·lació d’un rètol de grans dimensions amb el 
nom de la vila, i també de diferents fotografies històri-
ques a la façana de l’antic establiment de Cal Reguant. 
Això ha permès donar nova personalitat a aquest sec-
tor i generar més projecció pública a l’important patri-
moni fotogràfic surienc.

Nous aparcaments i renovació 
de l’entrada sud al centre urbà

Sempre he tingut i seguiré tenint 
les portes obertes a tothom que 
aporti idees, suggeriments, reco-
manacions... Sempre està en la 
meva voluntat resoldre les situa-
cions plantejades de la millor ma-
nera possible. Sóc conscient que 
de vegades no es pot donar la so-
lució òptima per a tothom, perquè 
el temps i els mitjans són limitats. 
Cal destacar que, més enllà de la 
gestió de la via pública,  donem  
suport a les festes i als actes de tot 
tipus, com també al manteniment 
dels equipaments. Es col·labora 
amb les ADF i amb els arranja-
ments dels camins forestals, així 
com en la conservació dels espais 
perimetrals del municipi per a la 
protecció de incendis forestals. 
Voldria aprofitar aquest espai per 
agrair la tasca de la Brigada Mu-
nicipal d’Obres i Serveis, especial-
ment per la seva dedicació i pro-
fessionalitat davant l’adversitat 
que va suposar la gestió de la co-
vid. I finalment, agrair el civisme 
i la gran col·laboració rebuda per 
la immensa majoria dels habitants 
de Súria.

MIQUEL SOLIVA I PALÀ
Regidor de Via Pública

El manteniment i 
la millora de l’espai 
públic és una de les 
responsabilitats més 
destacades dels ajun-
taments. Durant l’ac-
tual mandat s’ha fet 
un esforç per resoldre 
les problemàtiques 
detectades en aquest 
àmbit, d’acord amb 
les competències mu-
nicipals i els recursos 
disponibles. Aquestes 
actuacions de millora 
han tingut en compte 
les necessitats dels diferents barris i 
nuclis de la vila.
Les intervencions realitzades han 
consistit en treballs d’asfaltatge, re-
paració de la via pública, millora de 
la seguretat, instal·lació de mobiliari 
urbà i neteja d’elements malmesos o 
vandalitzats, entre d’altres. En la de-
tecció d’aquestes necessitats d’actu-
ació, s’ha comptat amb la participa-
ció de les entitats veïnals i amb nous 
serveis com el canal de comunicació 
d’incidències Línia Verda, obert a 
tota la ciutadania, i que ha registrat 

un nivell d’ús important.
Un exemple de l’esmentat interès 
per fer arribar les millores arreu de 
la vila són les actuacions realitza-
des a Cererols, amb l’arranjament 
del camí d’accés des de la carretera 
C-55 i la instal·lació d’enllumenat 
públic alimentat per energia solar.
En aquest mandat també s’ha tre-
ballat per ampliar la dotació de 
mitjans de la Brigada Municipal 
d’Obres i Serveis, que també va in-
tervenir de forma important en la 
resposta a l’impacte de covid.

Actuacions de manteniment i millora de 
l’espai públic als diferents barris de la vila

Fotografies històriques a l’entrada del centre urbà
Les actuacions s’han estès pels diferents barris de la vila.
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HABITATGE I PROMOCIÓ ECONÒMICA

Campanyes de promoció per 
incentivar l’activitat comercial
Al llarg de l’actual mandat s’han portat a terme di-
ferents actuacions de suport al comerç de la vila. La 
més recent és la campanya ‘Rasca i guanya’, que es 
va desenvolupar durant la darrera edició de la Fira 
Medieval d’Oficis. Aquesta campanya s’adreçava 
als establiments de petit comerç i restauració per tal 
d’incentivar les compres durant el cap de setmana fi-
ral. També s’han mantingut iniciatives de promoció de 
diferents àrees municipals amb vals de descompte per 
bescanviar en el comerç local. En els primers mesos de 
la pandèmia, l’Ajuntament es va adherir a una cam-
panya de la Diputació de Barcelona per promoure el 
comerç de proximitat.

L’Ajuntament convoca anualment uns ajuts econò-
mics per al foment de l’ocupació i la inversió empre-
sarial. Aquests ajuts s’adrecen a empreses i persones 
que tinguin la seu social o fiscal a Súria. En la darrera 
convocatòria, la partida destinada a aquests ajuts va 
ser de 30.000 euros. Al mateix temps, l’àrea de Promo-
ció Econòmica ha continuat la seva tasca de suport a 
l’activitat empresarial i assessorament en la recerca de 
feina. Dins de les actuacions adreçades al teixit pro-
ductiu, també cal destacar els ajuts extraordinaris i 
altres mesures de suport a professionals autònoms i 
petits i mitjans comerços per pal·liar els efectes de la 
covid i l’emergència sanitària.

Mesures de suport al foment de 
l’ocupació i la inversió productiva

Volem una Súria en la qual hi 
hagi més oportunitats per a 
tothom. L’habitatge social era 
un compromís de legislatura, i 
és per això que hem creat el pri-
mer parc d’habitatges públics 
municipals de la història de Sú-
ria, comprant quatre habitatges 
i eixamplant les possibilitats de 
suriencs i surienques per acce-
dir-hi.  Però també és important 
dedicar esforços a promoure les 
oportunitats laborals al munici-
pi, i és per això que des de l’àrea 
de Promoció Econòmica s’ha tre-
ballat per millorar els polígons 
industrials amb projectes que 
han permès modernitzar els po-
lígons de La Pobla, Joncarets i 
Abadal.  Paral·lelament, estem 
treballant per intentar que la 
propera legislatura es desenvo-
lupi un altre polígon industrial 
a Súria, que aporti i ofereixi més 
feina al municipi, alhora que se-
guim teixint complicitats amb els 
empresaris a través de convenis 
de col·laboració mútua.

ALBERT COBERÓ I AYMERICH
Alcalde de Súria

Súria compta per pri-
mera vegada amb un 
servei públic de gestió 
d’habitatges munici-
pals i un parc social 
de pisos públics que 
han estat adquirits 
durant aquest mandat 
municipal. Aquestes 
iniciatives expressen 
el compromís social 
de l’Ajuntament per 
afavorir l’accés a l’ha-
bitatge, especialment 
en el cas de les perso-
nes i unitats familiars 
més vulnerables.
A començaments d’aquest any 2023 
s’ha obert una primera convocatò-
ria de sol·licituds per a l’adjudicació 
de dos pisos municipals en règim 
de lloguer. Prèviament, el Ple Mu-
nicipal va aprovar per unanimitat el 
reglament per a la gestió d’habitat-
ges municipals i les bases regulado-
res per a la seva cessió.
La creació d’aquest parc municipal 
d’habitatges és un primer pas que 
haurà de continuar amb noves ad-
quisicions per tal d’ampliar la do-

tació del servei. Durant l’any 2022, 
el govern municipal va realitzar un 
projecte de rehabilitació de l’histò-
ric edifici de Cal Ton Bató, al Poble 
Vell, per tal d’ubicar-hi dos habitat-
ges socials i condicionar la planta 
baixa com a local per a activitats co-
mercials o culturals.
El projecte de recuperació de Cal 
Ton Bató forma part del conjunt 
d’accions per revitalitzar el barri del  
Poble Vell amb habitatges de quali-
tat i incentius per a l’obertura d’es-
tabliments. 

Creació d’un servei públic amb un parc 
d’habitatges per a persones vulnerables

Interior d’un dels nous habitatges municipals
Súria compta per primera vegada amb aquest servei.
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ECONOMIA I HISENDA

Congelació d’impostos i taxes en 
les crisis de la covid i l’energia
Els principals impostos i taxes municipals s’han man-
tingut congelats al llarg de tot el mandat, a excepció de 
l’impost d’activitats econòmiques (IAE), que s’aplica a 
les grans empreses. L’objectiu ha estat evitar un aug-
ment de la pressió fiscal en moments difícils per al 
teixit productiu i per al conjunt de la població a causa 
de la covid i de la crisi energètica. Per aquest motiu es 
va suspendre l’aplicació de la taxa d’ocupació de la via 
pública entre els anys 2020-22. La congelació impositi-
va no ha posat en perill el finançament dels serveis pú-
blics ni les bonificacions, que l’Ajuntament ha seguit 
atorgant, i creant de noves, per a la cohesió social, les 
energies renovables, l’ocupació i l’accés a l’habitatge.

Durant aquest mandat municipal, les inversions fi-
nançades amb els pressupostos participatius han 
superat els 400.000 euros. Les obres fetes a través 
d’aquest mecanisme de participació amb les associa-
cions de veïns han permès desenvolupar importants 
millores en els barris de la vila. Les actuacions realitza-
des han estan relacionades directament amb la millora 
de l’espai públic i la qualitat de vida. Un altre objectiu 
dels pressupostos participatius és el reforçament de 
l’associacionisme veïnal. En l’actual pressupost muni-
cipal inicial, que va ser aprovat el passat novembre, la 
partida dels pressupostos participatius ha augmentat 
des de 90.000 fins a 106.000 euros anuals.

Augmenta la partida destinada 
als pressupostos participatius

Han estat uns anys complicats, mar-
cats inicialment pel pla econòmic 
financer per recuperar l’estabilitat 
pressupostaria, que es va trencar el 
darrer any de l’anterior legislatura. 
Després hem patit la crisi sanitària, 
que va tenir una forta repercussió 
econòmica. I el darrer any, una crisi 
inflacionista i energètica marcada 
per la guerra d’Ucraïna, que les ad-
ministracions, com tota la ciutada-
nia, també estem patim.
Des de l’àrea d’Economia i Hisen-
da s´ha treballat en la recerca del 
màxim de subvencions per execu-
tar inversions, fer millores i man-
tenir els serveis basics sense haver 
d’augmentar impostos ni incremen-
tar l’endeutament. L’estabilitat pres-
supostaria s’ha complert en cada un 
dels pressupostos d’aquest mandat.
L’elaboració d’ordenances fiscals, 
pressupostos anuals i, en general, 
tota la política econòmica d’aquest 
mandat ha estat basada en la recerca 
del màxim consens de tots els grups 
municipals.
Vull agrair a tot el personal la seva 
implicació, treball i professionalitat.

MIQUEL ÀNGEL MONTAÑÁ 
I MERINO

Regidor d’Economia, Hisenda, 
Suport a Projectes Estratègics 

Municipals i Suport a l’Alcaldia

L’àrea d’Economia 
i Hisenda ha tingut 
com a màximes pri-
oritats la contenció 
de la despesa corrent 
dins de les línies mar-
cades per la legislació 
vigent, però assegu-
rant el bon funciona-
ment i la millora dels 
serveis municipals. 
El treball realitzat du-
rant l’actual mandat 
ha permès reforçar les 
bases econòmiques 
dels comptes munici-
pals i disposar de prou recursos per 
al desenvolupament de projectes 
que afavoreixin el progrés i el ben-
estar social del municipi. 
Aquestes línies de gestió han per-
mès superar una etapa inicial en 
què va ser necessari aplicar un rigo-
rós pla econòmic i financer per tal 
de tornar a l’estabilitat pressupos-
tària, que es va trencar a finals de 
l’anterior mandat municipal.
La recuperació de la sostenibilitat 
financera i la introducció de políti-
ques de gestió sostenible han ajudat 

l’Ajuntament a donar resposta a les 
conseqüències econòmiques i soci-
als de la pandèmia, a més d’incre-
mentar les partides destinades als 
serveis socials, el manteniment de 
la via pública, la millora d’equipa-
ments i la promoció de l’habitatge 
social, entre d’altres objectius.
D’altra banda, la renovació de l’en-
llumenat públic amb llums LED i 
la instal·lació de plaques fotovol-
taiques en equipaments municipals 
han contribuït a generar un estalvi 
en la despesa ordinària.

Una gestió econòmica sostenible per 
garantir recursos i estabilitat financera

Evolució de diferents partides econòmiques
Les bases econòmiques de l’Ajuntament s’han enfortit.

EN PRIMERA PERSONA
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ENSENYAMENT I FESTES

Treball conjunt amb les colles 
per enfortir les Caramelles
Les Caramelles mereixen una atenció especial com 
a celebració més destacada de la vila. L’àrea de Fes-
tes ha treballat conjuntament amb la Comissió de 
Caramelles per a l’organització de la festa. A partir 
d’aquest treball conjunt, s’hi han introduït novetats 
que han tingut una bona acceptació i contribueixen a 
enriquir el programa d’actes. Les Caramelles van pa-
tir l’impacte de la covid i l’any 2020 es van reinventar 
com a ConfiCaramelles per mantenir viu l’esperit ca-
ramellaire en ple confinament, però la festa ha sortit 
reforçada de la pandèmia. Actualment s’estan pintant 
murals dedicats a les colles per afavorir una presència 
pública i permanent de la festa durant tot l’any.

Les festes són un element important de la vida social, 
tal i com s’ha constatat en aquests darrers anys amb 
l’impacte de la pandèmia. En un primer moment, la 
covid va obligar a suspendre tota l’activitat festiva 
presencial. Posteriorment va ser necessari gestionar la 
tornada a la normalitat, respectant totes les directrius 
sanitàries. Quan la situació ha permès reprendre la 
normalitat, l’àrea de Festes ha treballat per la renova-
ció de celebracions destacades com la Festa Major, la 
Cavalcada o la Fira de Nadal. Els actes infantils i fa-
miliars han tingut molta presència en la programació 
festiva. També cal remarcar la renovació dels llums de 
Nadal i el concurs d’il·luminació nadalenca.

Renovació de les festes i gestió 
de l’impacte festiu de la covid

Durant dos anys, l’activitat 
festiva s’ha vist afectada ine-
vitablement per la pandèmia. 
Ha estat una situació molt 
complexa, però des del pri-
mer moment, la decisió va ser 
no anul·lar actes i adaptar-los 
a les restriccions normatives, 
mantenint l’oci i la cultura vius 
a Súria. Vaig entendre que era 
una necessitat social àmplia-
ment demandada.
S’ha renovat la Cavalcada de 
Reis, consolidat el Carnestoltes 
i canviat el model de gestió de 
les Caramelles per potenciar-
les amb més força. Agraeixo a 
totes les persones, associacions 
i entitats implicades el gran es-
forç realitzat; sense totes elles 
no hagués estat possible.
Des de l’àrea d’Ensenyament 
s’ha consolidat la JazzBand de 
l’Escola Municipal de Música, 
s’ha donat continuïtat al pro-
grama Súria Municipi Lector 
i s’ha subvencionat un ampli 
ventall d’activitats dels centres 
escolars. 
ALBA SANTAMARIA I FIGULS
Regidora d’Ensenyament i Festes

L’àrea d’Ensenya-
ment ha mantingut 
una línia de col-
laboració permanent 
amb els centres edu-
catius per impulsar 
millores o projectes 
formatius. Dins de les 
millores realitzades, 
cal destacar la instal-
lació de nous jocs in-
fantils en els patis de 
les escoles Francesc 
Macià i Salipota, i la 
construcció de la nova 
entrada porxada de 
l’Escola Francesc Macià. En el cas 
de l’Escola Bressol Municipal Petit 
Estel, l’any 2022 s’hi va realitzar una 
completa renovació del pati. També 
s’han pintat les façanes de l’edifici 
escolar del carrer Ernest Solvay.
Un dels eixos de la col·laboració 
amb els centres escolars és el pro-
grama Súria Municipi Lector, que 
vol promoure la lectura amb dife-
rents activitats coordinades per la 
Biblioteca Pública. També es van 
distribuir uns 180 llibres infantils i 
juvenils als centres d’ensenyament 

per tal de renovar les respectives 
biblioteques. Una altra iniciativa 
d’aquest mandat ha estat la pintada 
de murals representatius dels cen-
tres com a element d’identificació i 
millora de l’entorn escolar.
Els centres de titularitat municipal 
(Escola Municipal de Música, Esco-
la Municipal de Formació d’Adults 
i Escola Bressol Municipal Petit 
Estel) mantenen el seu compromís 
d’oferir una formació de qualitat, 
amb una clara vocació social i de di-
namització cultural.

Col·laboració amb els centres per tal 
d’impulsar millores i projectes formatius

Renovació del pati de l’Escola Bressol Petit Estel
Els centres municipals ofereixen una formació de qualitat.

EN PRIMERA PERSONA
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SANITAT I SEGURETAT CIUTADANA

Súria obté la certificació oficial 
de Municipi Cardioprotegit
L’àrea de Sanitat ha impulsat el desplegament d’una 
xarxa de desfibril·ladors que ha estat reconeguda 
amb la certificació oficial de Municipi Cardioprote-
git. Aquesta xarxa consta d’onze aparells fixes i un 
de mòbil. Una altra de les iniciatives destacades del 
mandat ha estat l’Escola de Salut, un ampli progra-
ma d’activitats adreçat a persones majors de 60 anys i 
que ha estat organitzat juntament amb l’àrea munici-
pal d’Esports i l’Institut Català de la Salut (ICS) de la 
Catalunya Central. També han estat instal·lats aparells 
d’exercicis biosaludables a diferents barris de la vila, 
juntament amb l’àrea municipal de Via Pública, i s’ha 
fet promoció de la salut dental entre l’alumnat surienc.

En l’actual mandat s’han portat a terme diferents ac-
tuacions per a la consolidació de la plantilla de la Po-
licia Local i la millora de la dotació material del cos 
municipal. La Policia Local ha desenvolupat una im-
portant activitat pel manteniment de la seguretat ciu-
tadana, especialment en situacions de molèsties entre 
veïns, auxili de persones i col·laboració amb altres for-
ces de seguretat o serveis sanitaris, entre d’altres inter-
vencions. Sempre que ha estat possible, s’ha intentat 
afavorir una solució mediada dels conflictes. L’àrea de 
Seguretat Ciutadana també ha impulsat o participat 
en iniciatives de sensibilització i civisme, com les cam-
panyes adreçades a propietaris de mascotes.

Accions de reforçament i millora 
de la dotació de la Policia Local

La pandèmia ha estat un temps 
d’incertesa, tristesa i por per a 
tothom. Aquestes emocions, però, 
van quedar diluïdes per la motiva-
ció de la feina que s’havia de fer, 
en un estat d’alerta constant per 
intentar protegir tothom, i sobre-
tot les persones més vulnerables. 
Hem après que el nostre món és 
molt fràgil, però també hem vist 
que la solidaritat, la generositat i 
la fortalesa creixen en els moments 
de més necessitat. Les situacions 
difícils ens han ajudat a relativit-
zar altres problemes, a donar més 
valor a les petites coses, a gestionar 
millor els conflictes i a buscar mi-
llors solucions. Al marge del fort 
impacte de la pandèmia, també cal 
remarcar que hem aconseguit per 
a Súria la certificació de Municipi 
Cardioprotegit. S’ha dotat els barris 
d’aparells biosaludables i s’ha posat 
en marxa l’Escola de Salut amb la 
col·laboració del CAP Goretti Ba-
dia. Pel que fa a l’àrea de Seguretat 
Ciutadana, la Policia Local ha des-
envolupat una activitat important, 
amb un esforç important per la pre-
venció i la mediació de conflictes 
veïnals i l’auxili a les persones. 

OLGA TENA I MARTÍN
Regidora de Sanitat 

i Seguretat Ciutadana

La covid i el seu im-
pacte han estat, òbvia-
ment, els grans temes 
de l’area municipal de 
Sanitat durant aquest 
mandat. La pandèmia 
va trasbalsar tots els 
aspectes de la nostra 
vida quotidiana i va 
plantejar un problema 
sanitari  inèdit d’abast 
mundial que, en un 
primer moment, es va 
haver d’afrontar sen-
se prou informació 
ni mitjans, però amb 
una gran resposta cívica i l’esforç 
impressionant dels professionals 
sanitaris.
L’àrea de Sanitat, juntament amb 
Alcaldia, va coordinar les actuaci-
ons dels serveis municipals i del 
voluntariat per tal d’intentar donar 
respostes ràpides a totes les necessi-
tats que s’anaven plantejant, en con-
tacte directe amb l’equip del CAP 
Goretti Badia i les entitats socials. 
Al llarg del mandat s’han portat a 
terme diferents campanyes i accions 
informatives per tal de sensibilitzar 

tothom sobre la necessitat de man-
tenir una actitud vigilant per evitar 
la propagació de la malaltia. L’estiu 
de 2020, l’Ajuntament va homenat-
jar les cosidores voluntàries que en 
els primers mesos de pandèmia van 
confeccionar milers de mascaretes.
Tot i que, afortunadament, ja no ens 
trobem en situació d’emergència sa-
nitària, les seqüeles personals i soci-
als de la pandèmia segueixen estan 
molt presents en l’ànim de tothom i 
seguirant requerint tota l’atenció de 
les institucions. 

La covid, un trasbals sanitari que va tenir 
una gran resposta cívica i professional

Agents de la Policia Local, durant el confinament
La pandèmia va mobilitzar tots els serveis municipals.

EN PRIMERA PERSONA
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TURISME I PARTICIPACIÓ

La participació, un element bàsic 
i transversal de l’acció municipal
L’equip de govern municipal considera la participa-
ció com un element transversal i bàsic en l’activitat de 
totes les àrees municipals. Per aquest motiu, les ini-
ciatives impulsades des de les diferents regidories són 
plantejades o consultades prèviament amb els sectors 
i entitats implicades. D’una manera més específica, 
l’àrea de Participació també ha donat un suport di-
recte a la celebració d’actes i programes adreçades a 
col·lectius com la gent gran, els joves, etcètera. Aquest 
any 2023, l’àrea de Participació ha assumit la gestió 
dels pressupostos participatius, gràcies als quals s’han 
realitzat millores importants als barris de la vila en 
contacte directe amb les associacions de veïns.

La promoció turística de Súria ha hagut d’afrontar 
durant aquests quatre anys els problemes derivats de 
l’aturada general provocada per la covid i les dificul-
tats per mantenir l’activitat de l’Oficina de Turisme 
a Cal Balaguer del Porxo, tot i els esforços realitzats. 
Malgrat això, cal mantenir l’aposta pel turisme. La 
reobertura de l’Oficina de Turisme ha de ser un ob-
jectiu prioritari quan les circumstàncies ho facin pos-
sible. En aquest context, l’àrea de Turisme ha aprofitat 
esdeveniments com la Fira Medieval d’Oficis per ofe-
rir el servei de visites guiades al Poble Vell. També han 
estat renovats els webs municipals de difusió turística 
per tal de donar-hi més atractiu i facilitar la navegació. 

La promoció turística de la vila, 
una aposta que cal mantenir

Hem viscut uns anys difícils i incerts, 
i això ens ha portat a prendre deci-
sions difícils i necessàries. Aquesta 
situació va afectar un gran esdeveni-
ment com la Fira Medieval d’Oficis, i 
vam haver d’adaptar-nos a les limi-
tacions provocades per la pandèmia 
i als canvis que s’anaven produint. 
Quan la situació ho ha fet possible, 
hem pogut introduir novetats que 
han revitalitzat la Fira per oferir el 
màxim a totes les persones que la 
visiten. Això no hauria estat possible 
sense la implicació de les entitats que 
en formen part. És per aquest mo-
tiu que vull agrair el treball de totes 
aquestes entitats, del comerç local 
que va participar en la campanya 
de promoció comercial, dels tècnics 
municipals i supramunicipals, de la 
Brigada d’Obres i Serveis, i de la Po-
licia Local per la seva disponibilitat. 
Encarem el futur amb l’objectiu de 
reactivar el turisme en tots els sentits, 
amb la preparació de la 20a edició 
de la Fira Medieval d’Oficis, la reo-
bertura de l’Oficina de Turisme, la 
incorporació de nous atractius i més 
participació ciutadana per seguir 
avançant cap a la Súria que volem.

MONTSERRAT ALBACETE 
I BURGUEÑO

Regidora de Turisme 
i Participació

La Fira Medieval 
d’Oficis és l’esdeve-
niment surienc més 
destacat de promoció 
turística i patrimo-
nial. Un dels grans 
objectius de l’àrea de 
Turisme ha estat in-
troduir-hi elements 
de renovació, tot man-
tenint la personalitat 
característica del cer-
tamen i preservant la 
seva capacitat d’atrac-
ció en un entorn cada 
vegada més exigent.
L’impacte de la pandèmia va re-
presentar l’aturada de les activitats 
presencials a tot arreu, i la Fira Me-
dieval d’Oficis de Súria tampoc no 
en va ser una excepció. Per aquest 
motiu, la introducció de novetats va 
haver d’esperar a aquesta darrera 
edició de l’any 2022, quan es va po-
der recuperar la normalitat plena en 
la celebració d’actes públics després 
de les restriccions sanitàries.
L’ampliació del programa de la 
Fira, amb un espectacular acte in-
augural en el centre de la vila, nous 

atractius al Poble Vell i la incorpo-
ració de la campanya de promoció 
comercial ‘Rasca i guanya’, van ser 
algunes novetats rellevants que van 
obtenir una molt bona acceptació. 
També s’ha mantingut la forta im-
plicació del teixit associatiu de la 
vila amb el certamen.
Aquesta voluntat de renovació ha 
de servir per obrir camins a la Fira, 
pensant en les properes edicions i 
en l’adaptació del certamen a les no-
ves demandes dels visitants, sense 
perdre les seves arrels.

Les novetats de la Fira Medieval d’Oficis 
aconsegueixen una molt bona acollida

Actuació de la darrera Fira Medieval d’Oficis
El programa d’actes ha estat ampliat i renovat.

EN PRIMERA PERSONA
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ALCALDE
Albert Coberó i Aymerich 
Grup municipal: PSC-CP

PRIMERA TINENT D’ALCALDIA
Alba Santamaria i Figuls

Grup municipal: GIIS

SEGONA TINENT D’ALCALDIA
Olga Tena i Martín

Grup municipal: PSC-CP

TERCER TINENT D’ALCALDIA
Miquel Àngel Montañá i Merino

Grup municipal: PSC-CP

QUART TINENT D’ALCALDIA
Miquel Soliva i Palà
Grup municipal: GIIS

REGIDORA
Montserrat Albacete i Burgueño 

Grup municipal: PSC-CP

REGIDORA
Marta Viladés i Ribera 

Grup municipal: ERC-AM

REGIDOR
Jordi Sala i Santcliments
Grup municipal: ERC-AM

REGIDOR
Daniel Barrera i Jiménez
Grup municipal: ERC-AM

REGIDORA
Carme Besa i Braqué
Grup municipal: aiS

REGIDOR
Jordi Magallais i Centellas 

Grup municipal: aiS

REGIDORA
Mireia Enfedaque i Farràs 

Grup municipal: JxS

REGIDOR
Pere Requena i Orozco

No adscrit

En el decurs de l’actual mandat s’han produït 
els següents canvis en la composició de la 

Corporació Municipal: Daniel Barrera i Jiménez 
(ERC-AM) va substituir Mireia Simon i Ruiz, 
i Mireia Enfedaque i Farràs (JxS) va substituir 

Montserrat Juncadella i Navarra.

GRUPS MUNICIPALS 
DE LA CORPORACIÓ
PARTIT DELS SOCIALISTES 

DE CATALUNYA - 
CANDIDATURA DE PROGRÉS

(PSC-CP)

GRUP INDEPENDENT
DE SÚRIA

(GIIS)

ESQUERRA REPUBLICANA 
DE CATALUNYA - 

ACORD MUNICIPAL
(ERC-AM)

ALTERNATIVA INDEPENDENT
PER A SÚRIA

(aiS) 

JUNTS PER SÚRIA
(JxS)

Imatge d’una sessió recent del Ple Municipal al saló de sessions de la Casa de la Vila.
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ELS GRUPS MUNICIPALS DIUEN...

Una Súria optimista
Aquesta és l’última Torre d’aquesta 
legislatura, marcada per la crisi sani-
tària, econòmica i el bloqueig polític.  
Malgrat tot, volem defensar la feina 
ben feta al llarg d’aquests 4 anys en 
els que des del PSC hem tornat a li-
derar el govern municipal.
La millora dels espais públics, amb 
una forta incidència en els barris, 
han estat un dels pilars fonamentals 
d’aquest equip de govern. Vam co-
mençar a governar amb un pla eco-
nòmic financer imposat per l’anterior 
govern i l’anunci en campanya electo-
ral que l’Ajuntament deixaria d’oferir 
el servei de la Guagua; va ser alesho-
res quan vam iniciar converses amb 
ICL, amb qui es va garantir no només 
la continuïtat del servei sinó també la 
seva gratuïtat i ampliació d’horaris, 
convertint-nos en un municipi pioner 
en transport urbà de les dimensions 
de Súria.
La política d’habitatges municipals 

també ha estat un eix central del nos-
tre govern, amb la creació del primer 
parc social amb 4 pisos i 2 que es re-
habilitaran al Poble Vell, destinats a 
col·lectius amb pocs recursos.
Les polítiques de transició energètica 
van estar absents de la política muni-
cipal fins a l’arribada del nou govern. 
Vam fer el canvi a il·luminació LED, 
hem instal·lat plaques fotovoltaiques 
i properament rebrem una subvenció 
que ens convertirà en un dels muni-
cipis pioners en generació d’energies 
renovables per a usos municipals, i 
que permetrà un estalvi molt impor-
tant en la despesa corrent.
I també volem destacar la millora dels 
polígons industrials. S’han millorat 
els tres polígons de Súria, i també al-
tres trams urbans que feia anys que 
havien d’adequar-se i urbanitzar-se.
Malgrat tot, hem tingut una oposició 
bloquejadora, que s’ha dedicat a in-
tentar deslegitimar l’acció de govern, 

amb atacs directes a l’alcalde i regi-
dors, i que han demostrat no estar a 
l’alçada del que ha de ser una oposi-
ció municipal. No han fet propostes 
constructives i senzillament s’han 
dedicat a bloquejar tot allò que han 
pogut, demostrant que les polítiques 
progressistes i de creació de nous ser-
veis públics, no és quelcom que els 
preocupi. Tenim subvencions conce-
dides per a construir un nou Centre 
Cultural–Biblioteca i un SAIAR–Cen-
tre de Dia per a la nostra gent gran, 
que intentarem dur a terme encara 
que l’oposició consideri que no són 
projectes necessaris per a la Súria del 
futur.
Seguirem treballant de valent per tots 
vosaltres, sempre.
Moltíssimes gràcies per la confiança 
rebuda, i bones Caramelles!

GRUP MUNICIPAL DEL PSC

GIIS. El que hem fet
Arribem al final d’una legislatura 
marcada per la pandèmia; anys 
molt difícils de gestionar, amb 
moltes limitacions i complexitats. 
Malgrat tot, des del GIIS hem tre-
ballat dins l’equip de govern per-
què el poble segueixi avançant. 
Entre altres actuacions, a destacar:
• La millora de l’eficiència energè-

tica, tant en l’enllumenat públic 
com d’edificis i equipaments 
municipals.

• La renovació dels parcs i les zo-
nes infantils de les escoles públi-
ques, així com el pati de la llar 
d’infants.

• La inversió en millores als ac-
cessos i zones d’aparcament dels 
polígons industrials.

• La creació per primera vegada 
d’una borsa d’habitatge social, 
amb tres immobles.

• L’actuació en profunditat millo-

rant la via pública, com la instal-
lació d’illes de contenidors i 
nous trams de baranes, arranjant 
les que estaven en mal estat. La 
creació d’una nova zona d’apar-
cament a l’entrada del poble, l’ar-
ranjament de l’aparcament i car-
rers de la Colònia i de diversos 
trams de carrers del poble.

• La finalització de les obres de 
Sant Jaume i la construcció del 
seu local social.

• El suport a les entitats del muni-
cipi, col·laborant en tot el possi-
ble amb elles. 

• El treball colze a colze amb les 
associacions de veïns per im-
plementar les seves demandes a 
través dels pressupostos partici-
patius.

• L’augment de l’oferta cultural 
tant en quantitat com en qualitat.

• La renovació de l’enllumenat 

nadalenc i la consolidació del 
Parc de Nadal i la Fira de Nadal 
i d’Entitats.

No volem deixar de fer esment 
que hem fet possible tenir a punt 
per iniciar les obres de la nova Bi-
blioteca i Centre Cultural, tan ne-
cessari pel poble. Hi ha el projecte, 
els diners i la voluntat del GIIS i 
de tot l’equip de govern perquè 
sigui una realitat el més aviat pos-
sible.
Finalment, des del GIIS volem 
agrair a totes aquelles persones, 
associacions i entitats que amb 
la seva iniciativa, voluntat, idees, 
col·laboració i treball, han fet  pos-
sible que aquests temps difícils 
no ho fossin tant. Moltes gràcies a 
tothom. 
Gaudiu de les Caramelles!!!!

GRUP MUNICIPAL DEL GIIS
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Legislatura perduda per falta de lideratge
Aquesta legislatura ha estat plena de 
contradiccions amb canvis de rumb 
constants. 
Vam començar amb un equip de govern 
que va aturar absolutament tots els pro-
jectes, el canvi de recollida de residus, 
la planificació prevista per la millora de 
polígons, la situació del centre cultural, 
entre altres temes que s’han quedat pa-
ralitzats durant 4 anys. 
Seguidament, durant la pandèmia tot-
hom va passar moments difícils i en 
aquells moments ens vam posar a dis-
posició de tot el que l’equip de govern 
necessités, fent reunions periòdiques. La 
responsabilitat de tots era remar conjun-
tament per fer front a moments tan durs.
D’altra banda, la legislatura ha estat 
marcada per la inestabilitat d’un equip 
de govern que no ha estat capaç de se-
guir l’encomana que van fer els electors 
a les urnes a les passades eleccions. Que 
un pacte de govern es trenqui enmig 
d’una legislatura és una anomalia. Que 

es trenqui quan pràcticament tot s’ha 
aturat és greu. Però que es trenqui per 
una suposada moció de censura que 
no existia és surrealista, irresponsable i 
molt greu. 
L’equip de govern i l’alcalde al capda-
vant han fracassat. No han sigut capa-
ços d’entendre’s entre ells i han volgut 
traspassar les responsabilitats als altres, 
tot culpant els partits de l’oposició. 
Durant els 4 anys no s’ha actuat amb 
el lideratge necessari per responsabilit-
zar-se de les decisions preses. Un govern 
ha de treballar molt més per negociar, 
saber trobar punts d’equilibri, escoltar 
tothom, negociar, cedir, arribar a acords 
i finalment ser responsables i com-
plir-los. 
Sobre la convocatòria del ple per co-
mençar a tirar endavant el projecte de 
la biblioteca volem recordar que s’ha 
incomplert una moció aprovada al ple 
per majoria i el pacte dels pressupostos 
acordats l’octubre del 2022.

L’important és la gent, és Súria, que són 
qui han de decidir on, com i quin projec-
te volen, per això recordem que sempre 
hem demanat més transparència, més 
informació per als ciutadans i l’oposició 
i finalment, una consulta on tothom pu-
gui dir-hi la seva.
Aquests 4 anys hem treballat des de 
l’oposició fent reunions amb veïns, amb 
diferents entitats i col·lectius del po-
ble. També hem treballat amb totes les 
administracions per poder aconseguir 
respostes que no obtenien des de l’Ajun-
tament. Això és el que seguirem fent la 
propera legislatura, treballant amb fer-
mesa no deixarem perdre el milió d’eu-
ros per la biblioteca. Treballarem amb 
coherència i transparència, i escoltant 
tothom. I no en dubteu, ens deixarem la 
pell per avançar d’una vegada per totes 
per al nostre poble, perquè Súria es me-
reix un canvi de debò.

GRUP MUNICIPAL D’ERC

A manera de resum..., i de comiat
A les properes eleccions munici-
pals la candidatura de l’alternativa 
independent per a Súria ja no s’hi 
presentarà. Després de setze anys 
a l’ajuntament (8 com a grup en 
l’oposició i 8 compartint govern) 
cal, abans de tot, agrair el suport de 
tothom qui ha confiat en nosaltres 
(amb els seus vots, amb les seves 
aportacions, amb les seves críti-
ques...); agrair a totes les regidores 
i regidors amb qui hem compartit 
aquestes quatre legislatures la seva 
feina i el seus esforços per aconse-
guir una Súria millor i, no pot ser 
d’una altra manera, agrair la tas-
ca que duu a terme el personal de 
l’Ajuntament.
Acabem el nostre recorregut polític 
com vam començar, formant part 
dels grups de l’oposició i mante-

nint-nos en seguir sent una oposició 
constructiva que, sense oblidar de 
fiscalitzar l’actuació del govern, ha 
intentat de dur a terme el programa 
amb què es va presentar a les darre-
res eleccions municipals.
Aquests tres anys, gairebé quatre 
de legislatura, ens han donat molts 
exemples de com aquesta oposició 
constructiva dona bons resultats 
i podent aconseguir fites que són 
importants per a nosaltres, però so-
bretot per al poble de Súria. Com 
a exemple, hem presentat diverses 
mocions: sobre la millora de recolli-
da selectiva de les escombraries, per 
flexibilitzar les regles fiscals (arran 
de la pandèmia)... Hem fet propos-
tes als pressupostos anuals: cober-
tura de la pista poliesportiva de Sa-
lipota; millores en les instal·lacions 

esportives per reduir costos energè-
tics; arranjaments i millores en les 
pistes de l’escorxador; facilitar lo-
cals municipals per a entitats i asso-
ciacions de Súria, adequar aquests 
espais municipals per aquests usos; 
la creació d’una àrea de caravanes 
(sembla que serà una realitat); ator-
gament de subvencions per a la 
creació de noves activitats econò-
miques al Poble Vell; creació d’una 
partida de microcrèdits per incenti-
var la creació de noves empreses a 
Súria... 
Cal dir (i agrair) que moltes d’aques-
tes propostes i iniciatives han estat 
acceptades per l’equip de govern 
municipal.
Bona Pasqua a tothom i que gaudiu 
de les Caramelles més grans de Ca-
talunya!

GRUP MUNICIPAL DE L’AIS
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Balanç de quatre anys de legislatura
Aquesta legislatura ha estat 
intensa des dels diferents 
àmbits. S’ha treballat molt 
amb implicació i dedicació.
Hi va haver un canvi dins 
del govern i això va fer que 
governessin en minoria, i 
han calgut els vots de l’opo-
sició per tal de poder dur a 
terme els canvis que s’han 
fet al poble, s’han remode-
lat els parcs infantils, els 
polígons industrials, l’ajun-
tament ha adquirit 3 pisos 
per a lloguer social, i mol-
tes més millores del poble.

El govern actual no ha vol-
gut consensuar molts te-
mes i això ha perjudicat el 
fet de poder tirar endavant 
la gran obra que és la bibli-
oteca. Costava tant fer una 
consulta i que el poble de-
cidís? On és la democràcia 
de Súria?  Si s’hagués fet la 
consulta, la biblioteca en un 
lloc o altre ja estaria fent-se, 
els errors de no escoltar al 
poble es paguen. Han pas-
sat 4 anys i no hi ha res co-
mençat.
Des de Junts sempre hem 

volgut lo millor pel nostre 
poble, Súria. Sempre hem 
estat al costat del ciutadà, 
se l’ha escoltat i hem inten-
tat poder ajudar a tothom. 
A dia d’avui veiem moltes 
mancances que hem d’in-
tentar solventar, ja sigui 
urbanisme, medi ambi-
ent, educació, joventut, es-
ports...
Calen millores, i treballa-
rem per aconseguir-les. 
Hem treballat, treballem i 
continuarem treballant pel 
poble. 

GRUP MUNICIPAL DE JxS

Mandat municipal decebedor
Una legislatura marcada per 5 
greus errors polítics, potser alguns 
encerts i una pandèmia pel mig.
Breu resum dels errors:
1. Pacte GiiS+PSC. Calia fer un can-

vi; el 2019 el poble no va confiar 
majoritàriament en els qui gover-
naven abans. Fins aquí totalment 
d’acord. El problema és que PSC 
no va entendre mai el que és un 
govern de coalició, no un de súb-
dits que diuen a tot que sí, com 
havia passat en legislatures ante-
riors.

2. Trencament del pacte de govern. 
Un dia, als del PSC se’ls acut que 
havien de fer fora del govern el 
GIIS, perquè “estaven fent reuni-
ons per una moció de censura”. 
És el que van vendre als seus sim-
patitzants. Tot mentida, com em 
va reconèixer mesos després l’al-
calde. Però és clar, “alguna cosa 

havien de dir a la seva gent”.
3. Directament responsabilitat de 

l’alcalde -que creu que la gent no 
té res més a fer que estar conspi-
rant en contra seu i el seu partit-. 
I és no haver convocat una moció 
de confiança un cop ell va tren-
car unilateralment la coalició, per 
agafar-se a la cadira amb “locti-
te”. En democràcia, si es trenca 
un govern de coalició, dimiteix el 
cap trïat. Per responsabilitat i per 
dignitat.

4. Del meu ex-partit, el GIIS. Des-
prés d’expulsar-nos els regidors 
del PSC, jo no veia factible tornar 
a negociar res amb ells i em con-
viden a “fer un pas al costat”. Me-
sos molt complicats de la meva 
vida, per temes mèdics i pel que 
s’estava visquent per la COVID 
als hospitals on tenia la meva fei-
na. En lloc de ser coherents, no, 

és clar, era millor “abaixar-se els 
pantalons”.
Reconec que jo també em vaig 
equivocar, però per triar a la llista 
a alguna gent de dubtosa hones-
tedat i molts interessos personals, 
que els agrada “remenar les ci-
reres”. Per sort, al Giis també hi 
ha molt bona gent, com a tots els 
partits.

5. Del grup actual de govern per 
crear un clima d’enfrontament 
constant per desviar l’atenció de 
les coses que NO s’estan fent, so-
bre un saiar aquí o una biblioteca 
allà. Ara mateix no toca hipotecar 
Súria.

Els perjudicats, el poble de Súria. 
Al maig tornarem a votar. Votem 
amb seny.

REGIDOR NO ADSCRIT
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